



# တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ဖိလံၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်လၢကဆိကမိၣ်ဃုၣ်အိၤဖဲမၤဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ဖိလံၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်မၤလီၤဖးသးအံၤမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးလၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်သ့ၣ်ပၢ်ဃုၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လီၤလီၤဆိဆိန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအတၢ်တၢ်ဒီးပုၤဒ်အံၤအကတီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤလိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ,တၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးဒီးအမိၢ်အပၢ်ခံၣ်လၢဒီးပုၤအကါဒိၣ်လၢအကတဖၣ်အဒိဒ်ဖဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢခါဆူညါအဂီၢ်စ့ၢ်ကိးအရူဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်လီၤ.

ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်သိၣ်တၢ်သီအသန့ၣ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်မိၢ်ပၢ်လၢအမၤလီၤဖးအသးလၢကကျဲၤမၤန့ၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတဖၣ်လၢအဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဘၣ်စၢၤလၢတလိၣ်လၢဆူက့ၢ်ဘျီဘျီန့ၣ်လီၤ. ကျဲၤတဘျီလၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဆၢမ့ၢ်လၢလၢအကမၤကဲထီၣ်လၢအဖိတဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မနုၤတမံၤမ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢနဖိအဂီၢ်မ့ၢ်တၢ်အရူဒိၣ်ကတၢ်လၢနကဘၣ်ဆိကမိၣ်အိၤဖဲနမၤဝဲဒၣ်နတၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်နဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိသ့ၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၤလီၤလၢတမ့ၢ်တဖၣ်မၤအုၣ်အိၤလၢအကျၢၢ်ဘၢမိၢ်ပၢ်အမူအဒါလၢတနံၤဘၣ်တနံၤအဂီၢ်,တၢ်ဆိကမိၣ်န့ၢ်တၢ်လၢဖိသ့ၣ်အကိးနံၤဒဲးအတၢ်အိၣ်မူလၢတၢ်မၤအိၤသ့မၤအိၤန့ၢ်,ဃုၣ်ဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကအၢၣ်လီၤသကိးအသးဒီးတၢ်ကျဲၤလိၣ်ဘၣ်ပးအဖိတဖၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်လၢအရူဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ယံၣ်ယံၣ်ထၢထၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတၢ်ဆိတလဲအိၤသ့ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ကိးကတီၢ်ဖဲမိၢ်ပၢ်ခံၣ်လၢအၢၣ်လီၤတူၢ်လိၣ်အိၤန့ၣ်လီၤ.

## မ့ၢ်မတၤမၤဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤသ့လဲၣ်.

လၢဝၢၣ်ဂ့ၣ်န့ၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိအသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိလၢ,တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤကဘၣ်တၢ်မၤအိၤဒီးဆဲးလီၤမံၤမိၢ်ဖိသ့ၣ်အမိၢ်အပၢ်ခံၣ်လၢန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ၢ်,ပုၤအကတဂၤတဂၤ,အဒိဒ်ဖဲတဖၣ်မ့ၢ်တၢ်မိၢ်ယၢ်,ပၢ်ယၢ်တဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဃုၣ်အိၤလၢတၢ်ကျဲၤလုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤသ့လီၤ.

## တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတၢ်မၤအိၤလၢအတၢ်ကျိၢ်တခါဂ့ၢ်တခါဂ့ၢ်သ့ဝဲဒၣ်,သန့ၣ်က့ၢ်လၢအကမ့ၢ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဟံၣ်ဖိယိဖိသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဝၢၣ်ဂ့ၣ်စဲးဝဲအသိး,ကဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤအိၤ,ဆဲးလီၤစုၣ်နီၣ်ဒီးမၤနီၣ်မ့ၢ်န့ၢ်လၢတၢ်ဆဲးစုၣ်နီၣ်မိၢ်ပၢ်ခံၣ်လၢန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်မၤပျံၤမၤဖျဲး,တၢ်ဖိၣ်ယံးမၤဆူၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတၢ်ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျၢၢ်အကဲသဲစးတၢ်ဘျီအသိးတသ့ဘၣ်ဒီးလီၤဆိလိၣ်အသးဒီးတၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်,လၢအဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢကျိၢ်ဘျီန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်လၢအမၤဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမၤဝဲဒၣ်ကျိၢ်ဘျီလၢကမၤကဲထီၣ်တၢ်ကလုၢ်လၢအဒိးသန့ၣ်အသးလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါန့ၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. တဘျီဖဲတၢ်မၤအိၤမ့ၢ်ဝံၤ,တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်တဖၣ်အံၤကဘၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအကဲသဲစးအသိး-ဒီးတၢ်အံၤကဲထီၣ်တၢ်တမံၤယိၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိတၢ်ကလုၢ်အကတဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤကဲထီၣ်အိၤလၢကျိၢ်ဘျီန့ၣ်လီၤ.

ဖဲမိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ထီၣ်ကျိၢ်ဘျီလၢမ့ၢ်န့ၢ်လၢခံတဖၣ်တခါ,ကျိၢ်ဘျီကဘၣ်ဆိကမိၣ်ဃုၣ်တၢ်ဘျီတဖၣ်လၢအဟံၣ်ဃုၣ်လၢတၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢခံတၢ်တခါအပူၤဖဲမၤဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ကလုၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ပးဒီးဖိသ့ၣ်,ဖဲတၢ်အံၤမ့ၢ်ကဲတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢဖိသ့ၣ်အဂီၢ်တခါ

တၢ်ကဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ဘျီၣ်ကဆိကမိၣ်ယုၣ်စ့ၢ်ကိးမိၢ်ပၢ်အမူအဒါလၢတဖၣ်အဖိအဖိခိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကွဲးလီၤအံၤအကါခိၣ်ထဲလဲၣ်. လၢဘၣ်တဘၣ်  
ဟံၣ်ယုၣ်တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ဘျၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝဲကွၢ်ဘျီၣ်တၢ်ကလုၢ်အံၤတၢ်မ့ၢ်မၤအီၤဝဲလၢယုၣ်လံၤတသိ ၂၀၀၆န့ၣ်လၢတၢ်ဆိလီၤရဲၣ်ပွဲးတၢ်ကွၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤတဖၣ်တခါ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်  
အၢၣ်လီၤလိာ်အသးလၢကဆိတလဲဝဲဒၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤတဖၣ်အံၤခိၣ်ဖျိတၢ်ကွၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ (မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢကွၢ်ဘျီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ကလုၢ်  
လၢအဝဲတၢ်အဂၤတမံၤမံၤ)န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤညီဝဲဒၣ်လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢအကအၢၣ်လီၤလိာ်အသးလၢကဆိတလဲဝဲလၢတအိၣ်ဒီးကဘၣ်ကွၢ်ကဒါဆူကွၢ်  
ဘျီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝဲနတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤဆိတလဲဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်တခါ. ဘၣ်တဘၣ်နဟံၣ်ကၢ်ပၢ်ကျၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်  
လီၤတၢ်ကလုၢ်လၢအလီၤလံၤတခါအကျါတနီၤလၢအတဘၣ်လိာ်အသးဒီးတၢ်ဘျၢလၢအအိၣ်လၢနတၢ်ကွၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်နဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအသိအပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်မနုၤဟံၣ်ယုၣ်လၢတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤသ့လဲၣ်.

နတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤကဒီးသန့အသးလၢနတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. ကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်မၤအီၤသ့မၤအီၤန့ၢ်. ကတၢ်ယိယိဖိဒီးကဘၣ်ကျၢ်ကဘၣ်မး  
တသ့ဝဲအသ့လီၤ.

တၢ်ကွၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်မၤထွဲဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်ဖိသၣ်. ဖိသၣ်တၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးဟးဒီးဖိသၣ်အတၢ်ခိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဂ့ၢ်ပိ  
တမံၤလၢလၢန့ၣ်သ့လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အကလုၢ်လၢတၢ်ကျဲၤဘၣ်အီၤလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤတဖၣ်ဟံၣ်ယုၣ်ဝဲ-

- မ့ၢ်မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကနီၤလိာ်သးတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအမူအဒါတဖၣ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်ဒီးတၢ်  
ပီၣ်တဲသကိးဘၣ်ယးတၢ်ဆၢတၢ်တဖၣ် (အဒိဒ်မ့ၢ်ကွဲးလဲၣ်တဖျၢၣ်လဲၣ်လၢဖိသၣ်ကထီၣ်ဝဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.)
- မ့ၢ်ဖိသၣ်ကအိၣ်ဒီးမတၢ်ဂၤလဲၣ်
- မ့ၢ်ဖိသၣ်ကသုတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်တဂၤစုၣ်စုၣ်လၢအခါဒ်လဲၣ်
- မ့ၢ်ဖိသၣ်ကသုတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးပုၤအဂၤတဖၣ်လၢအခါဒ်လဲၣ်. အဒိဒ်ဖဲဖုတဖၣ်
- မ့ၢ်ဖိသၣ်တဖၣ်ကဆဲးကျိးလိာ်အသးဒီးမိၢ်ပၢ်တဂၤစုၣ်စုၣ်မ့ၢ်ပုၤအဂၤတဖၣ်လၢကျဲၣ်လဲၣ် (အဒိ-ခိဖျိလိာ်စိ. အံၤမုၢ်မုၢ်လိာ်ပရၢတဖၣ်)
- လၢမ့ၢ်နံၤလီၤဆိတဖၣ်ဒ်အိၣ်ဖျၢၣ်ဆၢကတီၢ်ဒီးနံၤသဘူတဖၣ်အဂီၢ်တၢ်လိာ်မၤဝဲဒၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမနုၤတဖၣ်လဲၣ်.
- လၢတၢ်ကဆိတလဲဝဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်တမ့ၢ်ကျဲၤယုၣ်ကျဲၤဖိးကတၢ်ထီၣ်ထီၣ်လိာ်သးတမံၤလၢဘၣ်ယးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်တၢ်သ့ဝဲဒၣ်ကျိၤကျဲၤမ  
နုၤတဖၣ်သ့လဲၣ်.
- တၢ်အံၤကွၢ်ကွၢ်. ရဲၣ်သဲကတီၢ်ဖိသၣ်\* . ဒီး
- တၢ်ဂ့ၢ်အဂူၤအဂၤတမံၤလၢလၢဘၣ်ယးတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအမူအဒါမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်ဖိသၣ်. ဖိသၣ်အတၢ်ခိၣ်ထီၣ်မုၢ်ဆိးဟးဒီးဖိသၣ်တၢ်ခိၣ်  
ထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

\* တၢ်ဘျၢလီၤဆိတဖၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ထၢန့ၣ်လီၤ. ယုၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဖိသၣ်အလဲလၢနတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ (ကွၢ်လၢတၢ်ကွၢ်  
လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်. ဖိသၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီးဝဲထၢလုၢ်ခိၣ်လၢလၢအသိး)န့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ယထၢန့ၣ်ယုၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်လၢယတၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤသ့ဧါ.

လၢတၢ်ကမ့ၢ်တၢ်လုၢ်ခိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢဟံၣ်ဖိယိဖိသဲစးတၢ်ဘျၢလၢ၉၅န့ၣ်အဖိလၢအသိးနတၢ်အၢၣ်လီၤကဘၣ်မၤဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုက  
ယၢ်ဖိသၣ်. ဖိသၣ်အတၢ်ခိၣ်ထီၣ်မုၢ်ဆိးဟးဒီးဖိသၣ်အတၢ်ခိၣ်ထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.



## လာဖိသည့်အတတ်သျှင်မှတ်သားခုအဖိုင်ကတော်အင်္ဂါ

ဖဲနမတော်ဆာတော်တဖျင်ဘဉ်ယးနဖိအခါ,အဝဲသျှင်အတော်လိဉ်ဘဉ်တဖျင်ကဘဉ်ဟဲဆိဒီးတော်အကါဒိဉ်ကတော်လာနဂီလာနကဘဉ်ဆိကမိဉ်အိန့ဉ်မှီဝဲတော်အဂုကတော်လာနဖိအင်္ဂါမှတ်မနုလဲဉ်န့ဉ်လီ. ဖိသည့်တဖျင်အိဉ်ဒီးခွဲးယာ်လာကဘဉ်သျှင်ညါအမိအဟံခံဂလက်ဒီးအိဉ်ဒီးခွဲးယာ်လာကဘဉ်တော်ဒိသအိလာတော်မဆူးမဆါအိန့ဉ်လီ. သနက့,နဖိ(တဖျင်)အတော်ပူဖျဲးကဘဉ်ဟဲလာအဆိဖဲဆိကမိဉ်ဝဲဒဉ်လာနဖိအတတ်သျှင်မှတ်သားခုအဖိုင်ကတော်အင်္ဂါန့ဉ်လီ. တော်သျှင်တဖျင်အံးမှတ်တော်အကါဒိဉ်လာတော်ဆိကမိဉ်ယုဉ်အိလီ. တော်အဂတဖျင်လာဘဉ်တဘဉ်နအဲဉ်ဒီးဆိကမိဉ်အိအံးဟံယုဉ်တော်ထံဉ်လာဖိသည့်ဟံဖျါထီဉ်အိတခါလသျှင်လါ,ဖိသည့်အတော်ရုလိဉ်မှတ်လိဉ်ဒီးမိဟံခံဂလက်ဒီးပျအဂတဖျင်လာအရုဒိဉ်လာအဝဲသျှင်အင်္ဂါ(ဒ်အဝဲသျှင်အဖဲဖုတဖျင်)ဒီးတော်ကိတော်ခဲတဖျင်တခါလါလါန့ဉ်လီ.

## တော်လုဒိဉ်ထီဉ်ဖိအမူအဒါကဘဉ်တော်နီဖးလီအိထဲသိးသိး

ထဲဒဉ်ဖဲတော်ဂုကိဒ်တော်စုဆုဉ်ခိဉ်တကးမုတမုတော်မတရီတပါမှီအိဉ်အလီ,သဲစးကစံးဝဲဒဉ်လာမိဟံအတော်နီလီလိဉ်အသးထဲသိးသိးလာမူဒါလာအတော်လုဒိဉ်ထီဉ်အဖိအံးမှတ်တော်သျှင်မှတ်သားခု,တော်သးဖဲအဖိုင်ကတော်လာဖိသည့်အင်္ဂါန့ဉ်လီ. တော်အံးအခိပညီတမုဝဲဒဉ်လာဖိသည့်ကဘဉ်သုတော်ဆာကတော်ဒီးမိဟံတဂုစုဉ်ပျဲးသိးသိးဘဉ်. နီနီတခိ,တော်နီပုဉ်တော်လုဒိဉ်ထီဉ်ဖိအမူအဒါထဲသိးသိးစံးတော်နီမိဟံခံဂလက်အိဉ်ဒီးအမူအဒါထဲသိးသိးလာတော်မဝဲဒဉ်တော်ဆာတော်တဖျင်ဘဉ်ယးတော်ဂုအကါဒိဉ်လာတော်ဆာကတော်ယံဉ်ယံဉ်ထာထာအင်္ဂါလာအဒိဘဉ်မဟူးအဝဲသျှင်အဖိ,တော်ဂုဒ်တော်ထီဉ်ကိဒိဉ်တော်အိဉ်ဆုဉ်အိဉ်ဈတဖျင်န့ဉ်လီ.

ဖဲနမုအာဉ်လီတော်လိဉ်လာတော်နီလီလိဉ်သးတော်လုဒိဉ်ထီဉ်ဖိအမူအဒါအခါ,တဂုဒီးတဂုကဘဉ်ထဲသကိးတော်ဒီးထဲးဂံထဲးဘါလာတော်ကန့ဘဉ်တော်ဆာတော်တဖျင်လာအဟံယုဉ်ခံဂလက်တော်ဘဉ်သးဘဉ်ယးတော်ဂုတဖျင်လာတော်ဆာကတော်ယံဉ်ယံဉ်ထာထာအင်္ဂါန့ဉ်လီ. သနက့,ဖဲဖိသည့်သုတော်ဆာကတော်ဒီးနုအခါ,ညီနုနတလိဉ်ထဲသကိးတော်ဆာတော်တဖျင်ဘဉ်ယးတော်ဂုဒ်ဖိသည့်အိဉ်တော်မနုလဲဉ်,ကူသိးတော်မနုလဲဉ်မှီလာတော်သျှင်တဖျင်အံးညီနုတမုတော်ဂုအကါဒိဉ်တဖျင်လာတော်ဆာကတော်ယံဉ်ယံဉ်ထာထာအင်္ဂါဘဉ်န့ဉ်လီ.

ဘဉ်တဘဉ်နကထံဉ်လာတော်ထာနုလီယုဉ်တော်မကျိကျဲလာနတော်ရဲဉ်တော်ကျဲအပူဘဉ်ယးတဂုဒီးတဂုသုကထဲသကိးတော်ဒ်လဲဉ်ဖဲနမုလိဉ်ဘဉ်လာနကဘဉ်မတော်ဆာတော်တဖျင်ဘဉ်ယးတော်ဂုတဖျင်လာတော်ဆာကတော်ယံဉ်ယံဉ်ထာထာအင်္ဂါအံးအဘျူးအိဉ်န့ဉ်လီ.

## တော်ဆာကတော်ထဲသိးသိး

ဖဲဖိသည့်မှီသုတော်ဆာကတော်ထဲသိးသိးဒီးနုတဂုကအံးကထီဉ်အသးဘဉ်ဘျိုးဘဉ်ဒါတခိ,ဒီးလာဖိသည့်အတတ်သျှင်မှတ်သားခုအင်္ဂါအပူ,နဆိကမိဉ်ယုဉ်တော်ရဲဉ်လီ. ကျဲလီဒ်အံးတကလုဉ်အံးသုဝဲဒဉ်(ဖိသည့်အိဉ်ဒီးနုတန့ဒီးအိဉ်ဒီးအမိမုတမုတော်ဟံလဲဉ်တန့)

## “ကထီဉ်အသးဘဉ်ဘျိုးဘဉ်ဒါ”စံးတော်န့ဉ်မှီမနုလဲဉ်.

နကဘဉ်ဆိကမိဉ်ယုဉ်တော်မဝဲဒဉ်တော်ရဲဉ်တော်ကျဲအံးတလုဉ်အံးလာနဖိအင်္ဂါဒီးသန့ထီဉ်သးလာနတော်အိဉ်သးအဖိခိဉ်အံးမှီနမုအိဉ်ဘဉ်ကန့ဉ်တက့. တော်ဂုအကလုဉ်တဖျင်လာနဆိကမိဉ်ယုဉ်အိဉ်သုတဖျင်ဟံယုဉ်-

- နုဒီးဖိသည့်အမိမုတမုတော်အဟံလာန့ဉ်တဂုအိဉ်ဆိးယံဉ်လိဉ်အသးထဲလဲဉ်
- နတော်သုတော်ဘဉ်ဒီးမိမုတမုတော်ဟံလာန့ဉ်တဂုအတော်သုတော်ဘဉ်လာကမလဲထီဉ်ပျဲထီဉ်တော်ရဲဉ်တော်ကျဲအံးတကလုဉ်(အဒိ-နမတော်ပျဲန့ဉ်ရံဉ်လဲဉ်ဒီးနအိဉ်ဘျိုးဒီးဖိသည့်အကိထဲလဲဉ်တဖျင်န့ဉ်လီ.)
- နုဒီးမိမုတမုတော်ဟံလာန့ဉ်တဂုဆဲးကျိးဆာကျဲလိဉ်အသးတဂုဒီးတဂုဂုထဲလဲဉ်ဒီးယံဉ်လီဘျဲလီတော်ဂုကိတခါလါလါလာအဟံထီဉ်လာတော်ရဲဉ်တော်ကျဲအပူသုဝဲဒဉ်,ဒီး
- တော်ရဲဉ်တော်ကျဲအတော်ပိဉ်ထွဲထီဉ်အံးလာနဖိအလီန့ဉ်လီ.

